

Kafalat Start-ups and Innovation



In partnership with the EU

The Kafalat Start-ups and Innovation programme is the result of a partnership with the European Union and the Presidency of Council of Ministers to primarily serve the needs of innovative enterprises and start-ups in Lebanon. The fund will enable to guarantee loans granted to highly innovative investments and/or conventional start-ups.

Innovation is defined as at least one of the following activities:

- 1) Development of a new product or service.
- 2) Development of a new production or business process.
- 3) Development of new uses for existing products.
- 4) Development of new types or modes of distribution or sales channels.

The loan guaranteed under Kafalat Innovative can be used to finance:

- ◆ Purchase of equipment and capital goods (new or used).
- ◆ Plant renovation, expansion, etc...
- ◆ Purchase of raw materials, spare parts.
- ◆ Working capital and consulting fees.
- ◆ Construction costs. However, the loan should not be exclusively used to cover construction costs.
- ◆ Marketing promotion activities, such as participation in show rooms, foreign exhibitions, etc...
- ◆ Research and development.
- ◆ Other strategic objectives that serve the interest of SMEs and start ups.



Characteristics of Kafalat Start-ups and Innovation

Maximum Loan Amount	LBP 650 M or its counter value in foreign currencies (EUR or USD)	
Eligible Applicants	◆ Joint Stock Company (SAL) only	
Applicant's Development	Start-up or existing for less than 2 years	
Investment Type	To finance Fixed Assets and Working Capital Needs	
Loan Duration	Up to 7 years	
Guarantee Ratio	Innovation	Start-ups
	90%	85%
Grace Period	Between 6 months and 1 year	
Interest rate in LBP	40% of the Lebanese Treasury Bills Yield (TBY's) of 1 year + 3%	
Interest rate in FCY	Libor (1 year) + 5,5%	
Subsidy	Up to 4,5%	
Special Conditions	1- Bank cannot ask for an additional collateral 2- Minimum 50% contribution (in kind or in cash) of the borrower in the project	

برنامج كفالات للمبتدئة والإبتكار



بالشراكة مع
الإتحاد الأوروبي

برنامج كفالات للشركات المبتدئة والإبتكار هو نتاج اتفاق شراكة بين الإتحاد الأوروبي و رئاسة مجلس الوزراء. يوفر برنامج المبتدئة والإبتكار المساعدة للشركات الصغيرة والمتوسطة الحجم الناشئة في تطوير ما لديها من افكار عمل او نشاطات ابتكارية بمنحهم كفالة لقروض الغرض منها الإستثمار في اصول ثابتة وتغطية الاحتياجات المالية التي يتطلبها العمل.

- يتم تعريف الإبتكار على انه يتضمن على الاقل نشاطا " واحدا" من النشاطات المبينة أدناه:
- ١) تطوير خدمة او منتج جديد.
 - ٢) تطوير عملية إنتاج او عمل تجاري جديد.
 - ٣) تطوير استعمالات جديدة لمنتجات موجودة .
 - ٤) تطوير طريقة جديدة في التوزيع او أساليب البيع.

- القرض المكفول تحت برنامج كفالات للمبتدئة و الإبتكار يمكن ان يستعمل لتمويل النشاطات التالية:
- ♦ شراء المعدات، السلع الأساسية والاجهزة (سواء اكانت جديدة او مستعملة).
 - ♦ اعادة تأهيل او توسيع المصنع.
 - ♦ شراء مواد خام وقطع الغيار.
 - ♦ الاحتياجات المالية للعمل (رأس المال التشغيلي) ورسوم استشارات.
 - ♦ تكاليف بناء موقع المشروع (يجب ان لا يستخدم القرض بأكمله لتغطية تكاليف البناء).
 - ♦ مصاريف التسويق والدعاية مثل: المشاركة في المعارض المحلية والخارجية.
 - ♦ الأبحاث والتطوير.
 - ♦ أية أهداف استراتيجية اخرى تخدم مصلحة الشركات الصغيرة والمتوسطة الحجم والشركات الناشئة.



خصائص برنامج كفالات للمبتدئة و الإبتكار

الحد الأقصى للقرض	٦٥ مليون ليرة لبنانية او ما يعادلها بالعملة الاجنبية (اليورو او الدولار الأمريكي)
المؤهلون	♦ شركة مساهمة لبنانية (ش.م.ل.) فقط
مرحلة تطور المستفيد	شركة ناشئة لم يتعدّ وجودها العامين
نوع الاستثمار	تمويل الاستثمار في اصول ثابتة وتغطية الإحتياجات المالية التي يتطلبها العمل
مدة القرض	٧ سنوات كحد أقصى
نسبة الكفالة	المبتكرة
	الناشئة
نسبة الكفالة	٩٠ %
نسبة الكفالة	٨٥ %
فترة السماح	بين ٦ أشهر و سنة واحدة كحد أقصى
نسبة الفائدة بالليرة اللبنانية	٤٠ % من العائد على سندات الخزينة اللبنانية لمدة سنة + ٣%
نسبة الفائدة بالعمولات الاجنبية	Libor (لمدة سنة) + ٥,٥%
دعم الفائدة	لغاية ٤,٥%
شروط خاصة	١- لا يحق للمصرف الدائن ان يطلب من المدين أية ضمانات اضافية ٢- المساهمة بـ ٥٠ % من قيمة المشروع كحد ادنى (سواء كمساهمة عينية او نقدية)